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PROTOKÓŁ NR XXIII/16
z  obrad  XXIII  zwyczajnej  Sesji  Rady  Miasta  Grajewo,  która  odbyła  się  w  dniu
29 czerwca 2016 roku, w sali konferencyjnej Urzędu Miasta Grajewo pod przewodnictwem pani
Haliny Muryjas-Rząsy – Przewodniczącej Rady Miasta Grajewo.

Stan liczbowy radnych – 21

Radnych obecnych na Sesji – 19

Sesję rozpoczęto o godz. 15.30

Sesję zakończono o godz. 18.00

Sesja nagrywana w wersji audio-video

Radni obecni na Sesji RM:
1. Babul Tomasz
2. Boć Edward
3. Cebeliński Tomasz
4. Chełmińska Scholastyka
5. Chiliński Ryszard
6. Chrzanowska-Karwowska Aneta
7. Dembiński Wiesław
8. Fadrowski Zbigniew
9. Fidura Jerzy
10. Formejster Wojciech
11. Grabowska Wioleta
12. Maleszewski Wojciech
13. Mścichowski Andrzej
14. Muryjas-Rząsa Halina
15. Niewiarowski Andrzej
16. Opara Anna
17. Paszkowski Tomasz
18. Podlaski Kazimierz
19. Purwin Daniel
20. Stefańska Monika
21. Stuchła Marcin
/Lista obecności stanowi Załącznik nr 1 do Protokołu/
W obradach uczestniczyły inne osoby zgodnie z Listą obecności, która stanowi  Załącznik nr 2
do Protokołu.
Porządek obrad:

1. Otwarcie obrad XXIII Sesji Rady Miasta i stwierdzenie prawomocności.
2. Przedstawienie porządku obrad.
3. Zapytania i interpelacje radnych.
4. Sprawozdanie  Burmistrza  Miasta  z  działalności  międzysesyjnej  oraz  informacje

z realizacji uchwał.
5. Oferta  kulturalna  i  sportowa miasta  na okres  wakacyjno–urlopowy – GCK, MOSiR,

Miejska Biblioteka Publiczna, szkoły.
6. Informacja  o  zgłoszonych  przez  właścicieli  nieruchomości  żądaniach  w  związku  ze

sporządzaniem  miejscowych  planów  zagospodarowania  przestrzennego  i  wydanych
decyzjach w sprawie opłat planistycznych.

7. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu miasta Grajewo za 2015 rok:
a) wystąpienie Burmistrza Miasta w sprawie sprawozdania z realizacji budżetu miasta

za 2015 rok;
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b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z realizacji
budżetu za 2015 rok;

c) przedstawienie  oceny  sprawozdania  finansowego  za  2015  rok  przez  Komisję
Rewizyjną;

d) przedstawienie oceny sprawozdania z wykonania budżetu za 2015 rok przez Komisję
Rewizyjną;

e) przedstawienie  przez  Komisję  Rewizyjną  wniosku  o  udzielenie  absolutorium
Burmistrzowi Miasta za 2015 rok;

f) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku Komisji
Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta Grajewo za rok 2015;

g) dyskusja nad udzieleniem absolutorium dla Burmistrza Miasta Grajewo z realizacji
budżetu za 2015 rok;

h) podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego
Miasta Grajewo wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2015 rok;

i) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta za 2015
rok.

8. Podjęcie uchwał w sprawach:
a) wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnych  umów  dzierżawy  i  najmu  z

dotychczasowymi  dzierżawcami  i  najemcami  mającymi  umowy zawarte  na  czas
oznaczony do 3 lat;

b) odstąpienia od sporządzenia „Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego
terenu położonego na Os. Południe II przy ulicach: 9 Pułku Strzelców Konnych i
Ekologicznej w Grajewie”;

c) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia stawki dotacji przedmiotowej dla zakładu
budżetowego  miasta;

d) zwolnienia  z  obowiązku  dokonania  wpłaty  do  budżetu  nadwyżki  środków
obrotowych za 2015 rok samorządowego zakładu budżetowego – Centrum Integracji
Społecznej w Grajewie;

e) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej miasta Grajewo na lata 2016 – 2027;
f) zmian w budżecie miasta Grajewo na 2016 rok.

9. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski.
10. Sprawozdanie Przewodniczącej Rady Miasta z działalności międzysesyjnej. 
11. Przyjęcie protokołu z XXII Sesji Rady Miasta.
12. Wolne wnioski i informacje.
13. Zamknięcie XXIII Sesji Rady Miasta.

ad 1
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Dokonała  otwarcia  XXIII  zwyczajnej  Sesji  Rady  Miasta  Grajewo,  wypowiadając  zdanie:
„Otwieram  XXIII  zwyczajną  Sesję  Rady  Miasta  Grajewo”.  Na  podstawie  listy  obecności
stwierdziła, że na 21 radnych w obradach aktualnie bierze udział 19 radnych, co stanowi kworum i
wystarczy do podjęcia prawomocnych uchwał. 

ad 2
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Przedstawiła porządek obrad XXIII zwyczajnej Sesji Rady Miasta, który stanowi Załącznik nr 3
do  Protokołu.  Zapytała,  czy  są  do  niego  jakieś  uwagi  lub  wnioski.  Wobec  ich  braku
poinformowała, że porządek obrad realizowany będzie w przedstawionej formie.
Następnie odbyło się uroczyste wręczenie :

1. przez  Burmistrza  i  Przewodniczącą  Rady  Miasta  podziękowania  Panu  Stanisławowi
Wójcickiemu za wieloletnią promocję miasta na licznych wystawach koni oraz odnoszone
w tym zakresie sukcesy;

2. przez  przedstawicieli  Zespołu  Szkół  Miejskich  nr  1  Burmistrzowi  ręcznie  przepisanego
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Ewangeliarza z okazji 1050. rocznicy Chrztu Polski. Pan Burmistrz przekazał Ewangeliarz
do Grajewskiej Izby Historycznej;

3. przez  Burmistrza  i  Przewodniczącą  Rady  Miasta  podziękowań  Młodzieżowym  Radnym
Miasta za mijający rok ich pracy;

4. przez  Ryszarda  Chilińskiego  –  prezesa  Stowarzyszenia  Lepsze  Grajewo  podziękowań
Burmistrzowi Miasta i Przewodniczącej Rady Miasta za pomoc i wsparcie przy organizacji
tegorocznego Pikniku Familijnego.

ad 3
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Dokonała otwarcia punktu 3.: „Zapytania i interpelacje radnych”.  Przedstawiła wykaz interpelacji
i wniosków złożonych przez radnych w okresie międzysesyjnym /Załącznik nr 4 do Protokołu/.
Pan  Andrzej  Niewiarowski  –  Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Przestrzennej
i Komunalnej, Ochrony Środowiska oraz Prawa i Porządku Publicznego
Zapytał,  kiedy  rozpoczną  się  spotkania  radnych  i  Burmistrza  z  mieszkańcami  w  okręgach
wyborczych.
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
W związku z brakiem innych zgłoszeń stwierdziła, że odpowiedź zostanie udzielona w punkcie 9.
lub wcześniej, przy okazji omawiania spraw merytorycznie związanych z poruszonym w pytaniu
temacie.

ad 4
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Zgodnie z porządkiem obrad zwróciła się z prośbą do Burmistrza o przedstawienie sprawozdania
z  działalności  w  okresie  międzysesyjnym.  Poinformowała,  że  w  dyspozycji  państwa  Radnych
są  informacje  na  temat  realizacji  uchwał  Rady Miasta  Grajewo,  które  zostały  podjęte  podczas
XX Sesji  Rady Miasta,  stąd  też  ich  przedstawianie  wydaje  się  zbędne  /Informacje  stanowią
Załącznik nr 5 do Protokołu/.
Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz Miasta
Przedstawił sprawozdanie Burmistrza Miasta Grajewo z kierowania bieżącymi sprawami miasta
oraz z odbytych spotkań, wyjazdów służbowych, działań wielokierunkowych, tj. reprezentowania
miasta  Grajewo  na  zewnątrz.  Przedstawił  również  sprawozdanie  z  podpisanych  Zarządzeń
Burmistrza jako organu wykonawczego miasta w okresie od poprzedniej  zwyczajnej sesji  Rady
Miasta, tj. od dnia 25 maja 2016 roku do dnia dzisiejszego /Sprawozdanie stanowi Załącznik nr 6
do Protokołu/.
Pan Zbigniew Fadrowski – Radny Miasta
Zapytał, czy są już jacyś konkretni inwestorzy w grajewskiej SSSE.
Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz Miasta
Powiedział,  że w SSSE zmienił się prezes. Prowadzona jest akcja promocyjna,  w której miasto
Grajewo ma swoją ofertę. Są inwestorzy, którzy zadają pytania na temat działek. Temat obudował
szerokim kontekstem merytorycznym.
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Wobec  braku  innych  pytań  zwróciła  się  do  Rady Miasta  o  przyjęcie  sprawozdania  Burmistrza
Miasta z działalności międzysesyjnej oraz informacji z realizacji uchwał podjętych na  XX Sesji
Rady Miasta – w drodze głosowania.

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła sprawozdanie Burmistrza Miasta
z działalności międzysesyjnej, w tym z podpisanych zarządzeń w okresie międzysesyjnym,

tj. od dnia 25 maja 2016 roku do dnia dzisiejszego oraz informacje z realizacji uchwał
podjętych na XX Sesji Rady Miasta.

Głosowanie: 19 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie przyjęła sprawozdanie Burmistrza Miasta z działalności
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międzysesyjnej, w tym z podpisanych zarządzeń w okresie międzysesyjnym, tj. od dnia 25 maja
2016 roku do dnia dzisiejszego oraz informacje z realizacji uchwał podjętych na XX Sesji Rady
Miasta – przy 19 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się. Podziękowała Panu Burmistrzowi
za przygotowanie i przedstawienie sprawozdania.

ad 5
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Otworzyła punkt dotyczący oferty kulturalnej i sportowej miasta na okres wakacyjno–urlopowy –
GCK, MOSiR, Miejska Biblioteka Publiczna, szkoły /Informacje stanowią Załączniki nr 7 – 12
do Protokołu/.  Następnie zwróciła się do Przewodniczącego obrad poniedziałkowego wspólnego
posiedzenia Komisji Rady Miasta o przedstawienie opinii w przedmiotowej sprawie.
Pan  Andrzej  Niewiarowski  –  Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Przestrzennej
i Komunalnej, Ochrony Środowiska oraz Prawa i Porządku Publicznego
Poinformował,  że  Komisje  na  wspólnym posiedzeniu  w  dniu  27  czerwca  2016  r.  pozytywnie
zaopiniowały przedmiotowe informacje /Opinia Komisji stanowi Załącznik nr 13 do Protokołu/.
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Zapytała,  czy  do  przedmiotowego  materiału  są  jakieś  uwagi  bądź  wnioski.  Wobec  ich  braku
zarządziła głosowanie nad jego przyjęciem.

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła informację na temat oferty
kulturalnej i sportowej miasta na okres wakacyjno–urlopowy – GCK, MOSiR, Miejska

Biblioteka Publiczna, szkoły.
Głosowanie: 19 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się

Stwierdziła,  że  Rada  Miasta  jednogłośnie  przyjęła  informację  na  temat  oferty  kulturalnej
i sportowej miasta na okres wakacyjno–urlopowy – GCK, MOSiR, Miejska Biblioteka Publiczna,
szkoły – przy 19 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się.

ad 6
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Otworzyła punkt dotyczący informacji o zgłoszonych przez właścicieli nieruchomości żądaniach
w związku ze sporządzaniem miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego i wydanych
decyzjach w sprawie opłat planistycznych /Informacja stanowi Załącznik nr 14 do Protokołu/.
Następnie  zwróciła  się  do  Przewodniczącego  obrad  poniedziałkowego  wspólnego  posiedzenia
Komisji Rady Miasta o przedstawienie opinii w przedmiotowej sprawie.
Pan  Andrzej  Niewiarowski  –  Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Przestrzennej
i Komunalnej, Ochrony Środowiska oraz Prawa i Porządku Publicznego
Poinformował,  że  Komisje  na  wspólnym posiedzeniu  w  dniu  27  czerwca  2016  r.  pozytywnie
zaopiniowały przedmiotową informację /Opinia Komisji stanowi Załącznik nr 13 do Protokołu/.
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Zapytała,  czy  do  przedmiotowego  materiału  są  jakieś  uwagi  bądź  wnioski.  Wobec  ich  braku
zarządziła głosowanie nad jego przyjęciem.

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła informację o zgłoszonych przez
właścicieli nieruchomości żądaniach w związku ze sporządzaniem miejscowych planów

zagospodarowania przestrzennego i wydanych decyzjach w sprawie opłat planistycznych.
Głosowanie: 19 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się

Stwierdziła,  że  Rada  Miasta  jednogłośnie  przyjęła  informację  o  zgłoszonych  przez  właścicieli
nieruchomości  żądaniach  w związku ze  sporządzaniem miejscowych planów zagospodarowania
przestrzennego i  wydanych decyzjach w sprawie  opłat  planistycznych – przy 19 głosach za,  0
przeciw i 0 wstrzymujących się.
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ad 7
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Otworzyła  punkt  7  porządku  obrad:  „Rozpatrzenie  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  miasta
Grajewo za 2015 rok” na podstawie Zarządzenia nr 261/16 Burmistrza Miasta Grajewo z dnia 23
marca  2016  roku  w  sprawie  przedstawienia  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  miasta,
sprawozdania o kształtowaniu się  wieloletniej  prognozy finansowej,  sprawozdania z  wykonania
planu finansowego samorządowych instytucji kultury oraz informacji o stanie mienia komunalnego
miasta  za  2015 rok  /Zarządzenie  stanowi  Załącznik  nr  15  do Protokołu/,  który  składa  się
z  dziewięciu  podpunktów,  a  za  realizację  pierwszego  z  nich  uczyniła  odpowiedzialnym  Pana
Dariusza Latarowskiego – Burmistrza Miasta.
Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz Miasta
Przedstawił  sprawozdanie  z  realizacji  budżetu  miasta  za  2015 rok  (punkt  7a  porządku  obrad),
wskazując najważniejsze dokonania. Po merytorycznym omówieniu wykonania budżetu za 2015
rok podziękował Państwu radnym za pozytywną ocenę sprawozdania podczas ostatniego wspólnego
posiedzenia  stałych  Komisji  Rady  Miasta  oraz  Komisji  Rewizyjnej  za  pozytywny  wniosek
o udzielenie mu absolutorium za ubiegły rok. Słowa uznania skierował też do Państwa Radnych,
Pani Edwardy Wiśniewskiej – Skarbnika Miasta i kierowanego przez nią Wydziału Finansowego,
innych  naczelników  i  pracowników  Urzędu  Miasta,  instytucji  komunalnych,  spółek  miasta,
zakładów i jednostek budżetowych, gdyż to dzięki nim udało się zrealizować budżet roku 2015.
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Podziękowała sprawozdawcy za jego wystąpienie i poinformowała, że realizację budżetu miasta
za 2015 rok opiniowała Regionalna Izba Obrachunkowa w Białymstoku (punkt 7b porządku obrad).
Swoją  pozytywną  opinię  w  tej  kwestii  wyraziła  w  Uchwale  nr  RIO.V.00321-17/16  składu
orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Białymstoku  z  dnia  18  kwietnia  2016  roku
w  sprawie  wyrażenia  opinii  o  przedłożonym  przez  Burmistrza  Miasta  Grajewo  sprawozdaniu
z wykonania budżetu za 2015 rok /Uchwała RIO stanowi Załącznik nr 16 do Protokołu/.
Realizację  punktów  7  c,  d  i  e  porządku  obrad  powierzyła  Pani  Wiolecie  Grabowskiej  –
Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej.
Pani Wioleta Grabowska – Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej
Poinformowała, że Komisja Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 7 czerwca 2016 roku rozpatrzyła:
sprawozdanie Burmistrza Miasta z wykonania budżetu miasta za 2015 rok, sprawozdanie finansowe
Burmistrza  Miasta  za  2015  rok  /Sprawozdanie  stanowi  Załącznik  nr  17  do  Protokołu/,
informację  o  stanie  mienia  komunalnego  miasta,  wysłuchała  ustnych  wyjaśnień  Pana Dariusza
Latarowskiego  –  Burmistrza  Miasta  oraz  Pani  Edwardy  Wiśniewskiej  –  Skarbnika  Miasta,
zapoznała  się  z  opinią  Regionalnej  Izby Obrachunkowej  w sprawie  wykonania  budżetu  miasta
za  2015  rok  i  w  związku  z  tym  pozytywnie  ocenia  wykonanie  budżetu  miasta  za  2015  rok.
Następnie przedstawiła szczegóły tej oceny. Powiedziała, że Komisja Rewizyjna Miasta Grajewo
wnioskuje  o udzielenie  Panu  Dariuszowi  Latarowskiemu  -  Burmistrzowi  Miasta  Grajewo
absolutorium za rok 2015 /Uchwała Komisji Rewizyjnej stanowi Załącznik nr 18 do Protokołu/.
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Podziękowała Pani Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej za powyższe wystąpienie i stwierdziła, że
punkt  7f  porządku  obrad  obejmuje  przedstawienie  opinii  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w
sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta Grajewo za
rok 2015. Przedmiotowa opinia, wyrażona Uchwałą Nr RIO.V-00322-29/16 składu orzekającego
Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Białymstoku  z  dnia  13  czerwca  2016  roku  w  sprawie
wyrażenia  opinii  o  przedłożonym przez  Komisję  Rewizyjną  Rady Miasta  Grajewo wniosku w
sprawie  udzielenia  Burmistrzowi  Miasta  absolutorium  za  2015  rok  /Uchwała  RIO  stanowi
Załącznik  nr  19  do  Protokołu/ jest  pozytywna.  Przedstawiła  meritum  przedmiotowego
dokumentu.
Następnie stwierdziła, że w punkcie 7g porządku obrad przewidziana jest dyskusja nad udzieleniem
absolutorium dla Burmistrza Miasta Grajewo z realizacji budżetu za 2015 rok. W związku z tym
zapytała, kto chciałby w tym punkcie porządku zabrać głos.
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Pan Ryszard Chiliński – Zastępca Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej
Podziękował Burmistrzowi oraz Pani Skarbnik za realizację budżetu miasta na 2015 rok.
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Wobec braku innych zgłoszeń stwierdziła, że Rada Miasta ma przed sobą – w punktach 7h oraz 7i –
dwa projekty uchwał do procedowania. Pierwszy z nich to projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia
i zatwierdzenia sprawozdania finansowego Miasta Grajewo wraz ze sprawozdaniem z wykonania
budżetu za 2015 rok. Dodała, że wszystkie projekty były opiniowane przez Komisje Rady Miasta
na wspólnym posiedzeniu i zwróciła się do Przewodniczącego obrad poniedziałkowego wspólnego
posiedzenia Komisji Rady Miasta o przedstawienie opinii w przedmiotowej sprawie.
Pan  Andrzej  Niewiarowski  –  Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Przestrzennej
i Komunalnej, Ochrony Środowiska oraz Prawa i Porządku Publicznego
Poinformował,  że  Komisje  na  wspólnym posiedzeniu  w  dniu  27  czerwca  2016  r.  pozytywnie
zaopiniowały  przedmiotowy  projekt  uchwały  /Opinia  Komisji  stanowi  Załącznik  nr  13  do
Protokołu/.
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji poddała pod głosowanie przedmiotowy projekt uchwały.

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXIII/182/16 w sprawie
rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego Miasta Grajewo wraz

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2015 rok.
Głosowanie: 19 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXIII/182/16 w sprawie rozpatrzenia
i zatwierdzenia sprawozdania finansowego Miasta Grajewo wraz ze sprawozdaniem z wykonania
budżetu  za  2015 rok  /Uchwała stanowi Załącznik nr 19 do Protokołu/,  przy 19 głosach za,
0 przeciw, 0 wstrzymujących się.
Następnie  zwróciła  się  do  Przewodniczącego  obrad  poniedziałkowego  wspólnego  posiedzenia
Komisji  Rady Miasta  o  przedstawienie  opinii  Komisji  w sprawie  projektu  uchwały w sprawie
udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta za 2015 rok.
Pan  Andrzej  Niewiarowski  –  Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Przestrzennej
i Komunalnej, Ochrony Środowiska oraz Prawa i Porządku Publicznego
Poinformował,  że  Komisje  na  wspólnym posiedzeniu  w  dniu  27  czerwca  2016  r.  pozytywnie
zaopiniowały  przedmiotowy  projekt  uchwały  /Opinia  Komisji  stanowi  Załącznik  nr  13  do
Protokołu/.
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji poddała pod głosowanie przedmiotowy projekt uchwały.

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXIII/183/16 w sprawie
udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta za 2015 rok.
Głosowanie: 19 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXIII/183/16 w sprawie udzielenia
absolutorium Burmistrzowi Miasta za 2015 rok /Uchwała stanowi Załącznik nr 21 do Protokołu/,
przy 19 głosach za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Złożyła Burmistrzowi gratulacje.
Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz Miasta
Podziękował Radzie Miasta za tę decyzję.

ad 8
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Dokonała otwarcia punktu 8. porządku obrad, dotyczącego podjęcia pakietu uchwał.
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ad 8a
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Procedurze  uchwałodawczej  poddała  projekt  uchwały w sprawie  wyrażenia  zgody na  zawarcie
kolejnych  umów  dzierżawy i  najmu  z  dotychczasowymi  dzierżawcami  i  najemcami  mającymi
umowy zawarte na czas oznaczony do 3 lat.  Następnie zwróciła się do Przewodniczącego obrad
poniedziałkowego wspólnego posiedzenia Komisji Rady Miasta o przedstawienie opinii Komisji w
sprawie przedmiotowego projektu uchwały.
Pan  Andrzej  Niewiarowski  –  Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Przestrzennej
i Komunalnej, Ochrony Środowiska oraz Prawa i Porządku Publicznego
Poinformował,  że  Komisje  na  wspólnym posiedzeniu  w  dniu  27  czerwca  2016  r.  pozytywnie
zaopiniowały  przedmiotowy  projekt  uchwały  /Opinia  Komisji  stanowi  Załącznik  nr  13  do
Protokołu/.
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Zapytała, czy do przedmiotowego projektu uchwały są jakieś uwagi bądź wnioski. Wobec ich braku
zarządziła głosowanie nad jej podjęciem.

Rada Miasta w głosowaniu jawnym podjęła Uchwałę Nr XXIII/184/16 w sprawie wyrażenia
zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy i najmu z dotychczasowymi dzierżawcami

i najemcami mającymi umowy zawarte na czas oznaczony do 3 lat.
Głosowanie:  18 głosów za, 0 przeciw, 1 wstrzymujący się

Stwierdziła,  że  Rada Miasta  podjęła  Uchwałę Nr XXIII/184/16 w sprawie wyrażenia zgody na
zawarcie  kolejnych  umów  dzierżawy  i  najmu  z  dotychczasowymi  dzierżawcami  i  najemcami
mającymi umowy zawarte na czas oznaczony do 3 lat  /Uchwała stanowi Załącznik nr 23 do
Protokołu/ przy 18 głosach za, 0 przeciw, 1 wstrzymującym się.

ad 8b
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Procedurze  uchwałodawczej  poddała  projekt  uchwały  w  sprawie  odstąpienia  od  sporządzenia
„Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu położonego na Os. Południe II przy
ulicach:  9  Pułku  Strzelców  Konnych  i  Ekologicznej  w  Grajewie”.  Następnie  zwróciła  się  do
Przewodniczącego  obrad  poniedziałkowego  wspólnego  posiedzenia  Komisji  Rady  Miasta
o przedstawienie opinii Komisji w sprawie przedmiotowego projektu uchwały.
Pan  Andrzej  Niewiarowski  –  Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Przestrzennej
i Komunalnej, Ochrony Środowiska oraz Prawa i Porządku Publicznego
Poinformował,  że  Komisje  na  wspólnym posiedzeniu  w  dniu  27  czerwca  2016  r.  pozytywnie
zaopiniowały  przedmiotowy  projekt  uchwały  /Opinia  Komisji  stanowi  Załącznik  nr  13  do
Protokołu/.
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Zapytała, czy do przedmiotowego projektu uchwały są jakieś uwagi bądź wnioski. Wobec ich braku
zarządziła głosowanie nad jej podjęciem.

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXIII/185/16 w sprawie
odstąpienia od sporządzenia „Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu

położonego na Os. Południe II przy ulicach: 9 Pułku Strzelców Konnych i Ekologicznej
w Grajewie”.

Głosowanie:  19 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXIII/185/16 w sprawie odstąpienia
od sporządzenia „Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu położonego na Os.
Południe  II  przy  ulicach:  9  Pułku  Strzelców  Konnych  i  Ekologicznej  w  Grajewie”  /Uchwała
stanowi Załącznik nr 24 do Protokołu/ przy 19 głosach za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się.
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ad 8c
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Procedurze uchwałodawczej poddała projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia
stawki  dotacji  przedmiotowej  dla  zakładu  budżetowego  miasta.  Następnie  zwróciła  się  do
Przewodniczącego  obrad  poniedziałkowego  wspólnego  posiedzenia  Komisji  Rady  Miasta
o przedstawienie opinii Komisji w sprawie przedmiotowego projektu uchwały.
Pan  Andrzej  Niewiarowski  –  Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Przestrzennej
i Komunalnej, Ochrony Środowiska oraz Prawa i Porządku Publicznego
Poinformował,  że  Komisje  na  wspólnym posiedzeniu  w  dniu  27  czerwca  2016  r.  pozytywnie
zaopiniowały  przedmiotowy  projekt  uchwały  /Opinia  Komisji  stanowi  Załącznik  nr  13  do
Protokołu/.
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Zapytała, czy do przedmiotowego projektu uchwały są jakieś uwagi bądź wnioski. Wobec ich braku
zarządziła głosowanie nad jej podjęciem.

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXIII/186/16
zmieniającą uchwałę w sprawie określenia stawki dotacji przedmiotowej dla zakładu

budżetowego  miasta.
Głosowanie:  19 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXIII/186/16 zmieniającą uchwałę
w sprawie określenia stawki dotacji przedmiotowej dla zakładu budżetowego  miasta  /Uchwała
stanowi Załącznik nr 25 do Protokołu/ przy 19 głosach za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się.

ad 8d
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Procedurze  uchwałodawczej  poddała  projekt  uchwały  w  sprawie  zwolnienia  z  obowiązku
dokonania wpłaty do budżetu nadwyżki środków obrotowych za 2015 rok samorządowego zakładu
budżetowego  –  Centrum  Integracji  Społecznej  w  Grajewie.  Następnie  zwróciła  się  do
Przewodniczącego  obrad  poniedziałkowego  wspólnego  posiedzenia  Komisji  Rady  Miasta
o przedstawienie opinii Komisji w sprawie przedmiotowego projektu uchwały.
Pan  Andrzej  Niewiarowski  –  Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Przestrzennej
i Komunalnej, Ochrony Środowiska oraz Prawa i Porządku Publicznego
Poinformował,  że  Komisje  na  wspólnym posiedzeniu  w  dniu  27  czerwca  2016  r.  pozytywnie
zaopiniowały  przedmiotowy  projekt  uchwały  /Opinia  Komisji  stanowi  Załącznik  nr  13  do
Protokołu/.
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Zapytała, czy do przedmiotowego projektu uchwały są jakieś uwagi bądź wnioski. Wobec ich braku
zarządziła głosowanie nad jej podjęciem.

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXIII/187/16 w sprawie
zwolnienia z obowiązku dokonania wpłaty do budżetu nadwyżki środków obrotowych za 2015

rok samorządowego zakładu budżetowego – Centrum Integracji Społecznej w Grajewie.
Głosowanie:  19 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXIII/187/16 w sprawie zwolnienia
z  obowiązku  dokonania  wpłaty  do  budżetu  nadwyżki  środków  obrotowych  za  2015  rok
samorządowego  zakładu  budżetowego  –  Centrum Integracji  Społecznej  w  Grajewie  /Uchwała
stanowi Załącznik nr 26 do Protokołu/ przy 19 głosach za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się.

ad 8e
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Procedurze uchwałodawczej poddała projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie
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Finansowej miasta  Grajewo na lata  2016 – 2027.  Następnie zwróciła  się  do Przewodniczącego
obrad  poniedziałkowego  wspólnego  posiedzenia  Komisji  Rady  Miasta  o  przedstawienie  opinii
Komisji w sprawie przedmiotowego projektu uchwały.
Pan  Andrzej  Niewiarowski  –  Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Przestrzennej
i Komunalnej, Ochrony Środowiska oraz Prawa i Porządku Publicznego
Poinformował,  że  Komisje  na  wspólnym posiedzeniu  w  dniu  27  czerwca  2016  r.  pozytywnie
zaopiniowały  przedmiotowy  projekt  uchwały  /Opinia  Komisji  stanowi  Załącznik  nr  13  do
Protokołu/.
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Zapytała, czy do przedmiotowego projektu uchwały są jakieś uwagi bądź wnioski. Wobec ich braku
zarządziła głosowanie nad jej podjęciem.

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXIII/188/16 w sprawie
zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej miasta Grajewo na lata 2016 – 2027.

Głosowanie:  18 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się

Stwierdziła,  że  Rada  Miasta  jednogłośnie  podjęła  Uchwałę  Nr  XXIII/188/16  w sprawie  zmian
w Wieloletniej  Prognozie  Finansowej  miasta  Grajewo na  lata  2016 –  2027  /Uchwała  stanowi
Załącznik nr 27 do Protokołu/ przy 18 głosach za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się.

ad 8f
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Procedurze uchwałodawczej poddała projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Grajewo
na 2016 rok.  Następnie  zwróciła  się  do  Przewodniczącego obrad  poniedziałkowego wspólnego
posiedzenia  Komisji  Rady Miasta  o  przedstawienie  opinii  Komisji  w  sprawie  przedmiotowego
projektu uchwały.
Pan  Andrzej  Niewiarowski  –  Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Przestrzennej
i Komunalnej, Ochrony Środowiska oraz Prawa i Porządku Publicznego
Poinformował,  że  Komisje  na  wspólnym posiedzeniu  w  dniu  27  czerwca  2016  r.  pozytywnie
zaopiniowały  przedmiotowy  projekt  uchwały  /Opinia  Komisji  stanowi  Załącznik  nr  13  do
Protokołu/.
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Zapytała, czy do przedmiotowego projektu uchwały są jakieś uwagi bądź wnioski. Wobec ich braku
zarządziła głosowanie nad jej podjęciem.

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXIII/189/16 w sprawie
zmian w budżecie miasta Grajewo na 2016 rok.

Głosowanie:  19 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXIII/189/16 w sprawie zmian w
budżecie miasta Grajewo na 2016 rok /Uchwała stanowi Załącznik nr 28 do Protokołu/ przy 19
głosach za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się.

ad 9
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Otworzyła  punkt  dotyczący  odpowiedzi  na  interpelacje,  zapytania  i  wnioski,  zgłoszone  przez
państwa Radnych w punkcie 3. Następnie zwróciła się do Burmistrza o udzielenie odpowiedzi na
pytanie bądź wskazanie osoby, która tej odpowiedzi udzieli.
Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz Miasta
Odp.  na  pytanie  pana  Andrzeja  Niewiarowskiego,  dotyczące  spotkań  Burmistrza  i  radnych
z mieszkańcami w okręgach wyborczych
Powiedział, że planuje, by takie spotkania zaczęły odbywać się od drugiej połowy lipca.
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Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Wobec braku zgłoszeń uznała ten punkt porządku obrad za zrealizowany.

ad 10
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Wypełniając porządek obrad, przedstawiła sprawozdanie Przewodniczącej Rady Miasta Grajewo
z  działalności  w  okresie  międzysesyjnym  /Sprawozdanie  stanowi  Załącznik  nr  29
do Protokołu/w zakresie:

 organizowania i przewodniczenia pracom Rady Miasta;
 kontaktu z mieszkańcami Grajewa;
 reprezentowania Rady Miasta na zewnątrz.

Następnie zwróciła się z  zapytaniem, czy ktoś chciałby zabrać głos w kwestii  przedstawionego
sprawozdania. Wobec braku zgłoszeń zarządziła głosowanie nad jego przyjęciem.

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła sprawozdanie Przewodniczącej
Rady Miasta Grajewo z działalności w okresie międzysesyjnym.

Głosowanie: 19 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się

Stwierdziła,  że  Rada  Miasta  jednogłośnie  przyjęła  sprawozdanie  Przewodniczącej  Rady Miasta
Grajewo  z  działalności  w  okresie  międzysesyjnym  –  przy  19  głosach  za,  0  przeciw  i  0
wstrzymujących się. Podziękowała Radzie za tę decyzję.

ad 11
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Wypełniając porządek posiedzenia, przyjęciu poddała protokół z XXII Sesji Rady Miasta, który
wyłożony  był  w  Biurze  Rady  Miasta,  a  obecnie  znajduje  się  w  sali  obrad.  Przypomniała,
co było przedmiotem obrad XXII Sesji  /Informacja stanowi Załącznik nr 30 do Protokołu/.
Następnie zwróciła się z zapytaniem, czy ktoś chciałby wnieść uwagi lub zgłosić wnioski do treści
protokołu, a w związku z brakiem zgłoszeń zarządziła głosowanie.

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła Protokół Nr XXII/16  z obrad XXII
zwyczajnej sesji Rady Miasta z dnia 25 maja 2016 roku – bez wprowadzania zmian w jego

treści.
Głosowanie: 19 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie przyjęła Protokół Nr XXII/16 z obrad XXII zwyczajnej
Sesji Rady Miasta z dnia 25 maja 2016 roku – bez wprowadzania zmian w jego treści – przy 19
głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się.

ad 12
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Otworzyła  realizację  punktu:  „Wolne  wnioski  i  informacje”.  Poinformowała,  że  przed  sesją
pisemny wniosek  o  zabranie  głosu  zgłosił  Pan  Paweł  Zalewski  –  Dyrektor  MOSiR  /Wniosek
stanowi Załącznik nr 31 do Protokołu/.
Pan Paweł Zalewski – Dyrektor MOSiR
W związku z wypowiedzeniem mu umowy o pracę na stanowisku dyrektora MOSiR podziękował
za współpracę wszystkim tym, z którymi miał przyjemność pracować. Powiedział, że na pływalni
są duże problemy, a największy z nich, to zbierająca się na poddaszu woda. Mimo wielu pism do
generalnego wykonawcy, tych problemów nie rozwiązano. Stwierdził, że jego sprawa nie jest prosta
i ma drugie dno. Wygłosił oświadczenie następującej treści:

W dniu wczorajszym została wypowiedziana mi umowa o pracę z  powodu prowadzenia
działalności  gospodarczej.  W  wyniku  prowadzonego  przez  Urząd  Skarbowy  w  Białymstoku
postępowania oraz z uzyskanych przeze mnie informacji wynika, że w związku z zatrudnieniem mnie
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na urzędniczym stanowisku kierowniczym, najprawdopodobniej zostało złamane prawo. Kontroler
podczas analizy moich dokumentów, które składałem na dzień przyjęcia do pracy stwierdził, że pan
Burmistrz nie miał prawa zatrudnić mnie na stanowisku dyrektora, ponieważ wynikało z nich, że
prowadzę działalność gospodarczą.  Dlaczego tak się stało,  trudno mi odpowiedzieć,  nie  jestem
prawnikiem. Czy osoby zatrudniające mnie zrobiły to świadomie,  tego nie wiem. Cała sytuacja
będzie wyjaśniana przez Urząd Skarbowy w Białymstoku i  prokuraturę zarówno w stosunku do
mnie,  jak  i  Burmistrza.  Znacie  mnie  Państwo.  Wiecie,  kim  jestem.  Nigdy  nie  ukrywałem,  że
prowadzę działalność gospodarczą i ciężko uwierzyć w to, że chrzestny mojego pierworodnego syna
- Zastępca Burmistrza Miasta Pan Maciej Bednarko – nie wie, czym się zajmowałem. W związku
również z krążącymi plotkami o wielkości dokonywanych zakupów w moim sklepie, przedkładam na
Państwa ręce wyniki audytu miejskiego, który rozwieje szereg wątpliwości. Kwota z audytu, na jaką
zostały  zrobione  zakupy,  to  476,29  zł  brutto.  Jeszcze  raz  oświadczam,  że  nigdy-  ani  przed
konkursem na stanowisko, ani już po jego objęciu nie zatajałem informacji o tym, że prowadzę
działalność gospodarczą i zamierzam to udowodnić przed sądem.
Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz Miasta
Powiedział,  że  urzędnik publiczny ma pełną wiedzę na temat  prawa,  jakie  go obowiązuje.  Pan
Paweł Zalewski miał po zatrudnieniu czas na zamknięcie lub zawieszenie prowadzonej działalności
gospodarczej.  Przed 18 maja Burmistrz  uzyskał informację,  że Pan Paweł  Zalewski w dalszym
ciągu prowadzi działalność gospodarczą i jednocześnie dokonuje zakupów u siebie w sklepie jako
Dyrektor  MOSiR.  Audytor  wewnętrzny przeprowadził  w  MOSiR  kontrolę,  która  wykazała,  że
Dyrektor  MOSiR  prowadzi  działalność  gospodarczą.  Powiedział,  że  18  maja  chciał  z  Panem
Pawłem  Zalewskim  omówić  wyniki  kontroli,  jednak  ten,  będąc  rano  w  pracy,  przedstawił
zwolnienie lekarskie około godziny 14.00. Na zwolnieniu lekarskim przebywał od 18 maja do dnia
wczorajszego. Wczoraj zostało wręczone mu jednomiesięczne wypowiedzenie umowy o pracę. Na
jaw  wyszły  też  nowe  okoliczności  –  okazało  się,  że  w  dwóch  złożonych  oświadczeniach
majątkowych nie  została  wykazana prowadzona działalność  gospodarcza.  Oświadczenia  zostały
złożone niezgodnie z faktami. Sprawą zajmują się: Urząd Kontroli Skarbowej w Białymstoku oraz
Prokuratura Rejonowa w Kolnie. Dodał, że w tej sprawie nie ma żadnego drugiego dna.
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Poinformowała  o  prośbie  Komendanta  Powiatowego  Państwowej  Straży  Pożarnej  w  Grajewie
o  wsparcie  finansowe  /Pismo  stanowi  Załącznik  nr  32  do  Protokołu/.  Przypomniała  też
o zbliżających się w mieście imprezach wakacyjnych, na które wszystkich zaprosiła. W związku
z brakiem innych zgłoszeń do dyskusji, zamknęła ten punkt porządku obrad.

ad 13
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
W związku z wyczerpaniem porządku obrad o godz.  18.00 zamknęła XXIII Sesję Rady Miasta
Grajewo,  wypowiadając  następujące  słowa:  „Zamykam  XXIII  zwyczajną  Sesję  Rady  Miasta
Grajewo”.

Na tym protokół zakończono i podpisano.

Protokolant

Karol Rutkowski

Przewodnicząca Rady Miasta

 mgr Halina Muryjas-Rząsa

Załączniki znajdują się do wglądu w Biurze Rady Miasta Grajewo.

Retransmisja obrad dostępna pod adresem:

http://bip.um.grajewo.pl/rada_miasta_grajewo/transmisje_z_sesji_rady_miasta/
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